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شهردار سنندج در جمع کارگران خدمات شهری
عدم پرداخت به موقع حقوق کارکنان 

و کارگران، از دغدغه های اصلی 
مدیران شهرداری است

بیان  با  سپهرغرب، گروه خبر: شــهردار سنندج 
اینکه پرداخت به موقع حقوق کارکنان و کارگران جزء 
مدیران  برنامه  اولویت  همچنین  و  اصلی  دغدغه های 
شهرداری اســت، گفت: تمام تلاش خود را در جهت 

پرداخت به موقع حقوق به کار خواهیم گرفت.
حشــمت اله صیدی در مراســم مولودی خوانــی که به 
مناســبت ماه ربیع الاول و میلاد با سعادت پیامبر مهربانی 
و هفتــه بســیج برگزار شــد، اظهار کرد: کارگــران خدوم 
و زحمتکــش واحد خدمات شــهری شــهرداری با فعالیت 
شبانه روزی در سطح شهر، همواره جهت ارتقای نام و جایگاه 

شهرداری نقش بسزایی دارند.
وی افزود: متأسفانه عدم پرداخت به موقع حقوق در سال 
جاری برای مدیران شــهرداری بســیار آزاردهنده است که 
به خاطر آن از تمامی کارکنان و کارگران و خانواده گران قدر 

آن ها عذرخواهی می کنم.
شهردار سنندج گفت: سال گذشته هم در حالی فعالیت 
کاری خود را در شــهرداری آغاز کــردم که بیش از دو ماه 
حقوق پرداخت نشــده بود؛ با تلاش و همت تمامی مدیران 
و کارکنان توانستیم در پایان سال حقوق معوقه و عیدی را 

پرداخت کنیم.
صیدی افزود: با برنامه ریزی صورت گرفته در سال جاری 
نیز تا پایان فصل بهار توانســتیم به موقع نسبت به پرداخت 
حقوق اقدام کنیم؛ اما متأســفانه بحران اقتصادی حاکم بر 
کشور از لحاظ درآمدی شــهرداری ها را در سراسر کشور با 

مشکل مواجه کرد.
وی بــا بیان اینکــه پرداخت معوقات حقــوق کارکنان 
و کارگــران یکی از دغدغه ها و جــزء مهم ترین اولویت های 
مدیران شهرداری است، گفت: در این راستا تمام تلاش خود 

را در جهت پرداخت به موقع حقوق به کار خواهیم گرفت.
صیدی درخصوص شایعات منتشرشده در رابطه با اینکه 
منابع پرداخت حقوق صرف هزینه های عمرانی شــده است، 
اعلام کرد: هزینه اجرای طرح های عمرانی که در سال جاری 
جهت رفاه و آســایش شهروندان در حال اجرا بوده، از منابع 
مختلفی نظیر طلب از دیگر دستگاه های اجرایی تأمین شده 

است.
شــهردار ســنندج در پایان از زحمات تمامی کارگران 
خدوم و زحمتکش واحد خدمات شــهری تقدیر و تشکر و 
ابراز امیدواری کرد: طی تعامل و همکاری دوســویه بتوانیم 
با خدمات رسانی شایســته و مناسب موجبات رضایتمندی 

بیش ازپیش شهروندان را فراهم کنیم.
در ادامه این مراســم فرمانده ناحیه مقاومت بسیج سپاه 
سنندج عنوان کرد: شهرداری ازجمله دستگاه هایی است که 
نیروهای آن به صورت شبانه روزی جهت رفاه حال شهروندان 

در حال خدمت هستند.
سرهنگ حســن عســگری بیان کرد: کارگران در دین 
مبین اســلام دارای جایگاه ویژه ای هســتند و نگاه اســلام 

همواره به آنان نگاه جهاد فی سبیل الله است.
وی با بیان اینکه ســپاه نهادی اســت که در راســتای 
خدمت رســانی به مردم همواره پیش قدم بوده، خاطرنشان 
کــرد: این نهاد مردمی در قالب طرح هــای کرامت در کنار 
شــهرداری آمادگی لازم جهت رفع مشکلات سطح شهر را 

دارد.
سرهنگ عسگری از مسئولین شهرداری جهت برگزاری 
مراسم مولودی خوانی برای قشر زحمتکش خدمات شهری 
تقدیر و تشــکر کرده و ابراز امیدواری کرد: در سایه تعامل 

بتوانیم با مشکلات حاکم بر جامعه مقابله کنیم.

استان کردستان 50 هزار معلول 
زیر پوشش بهزیستی دارد

ســپهرغرب، گروه خبــر: مدیرکل بهزیســتی 
 کردستان گفت: 50 هزار  معلول در استان  زیر پوشش 

بهزیستی قرار گرفته اند.
ســیدصباح قریشی روز گذشــته در نشست هم اندیشی 
استاندار با انجمن ها و تشکل های معلولین استان کردستان 
که بــه  مناســبت گرامیداشــت روز جهانــی معلولین در 
استانداری برگزار شد، اظهار کرد: بر اساس آمار جهانی 10 
تا 15 درصد جمعیت جهان را معلولین تشکیل داده که این 
تعداد بزرگ ترین اقلیت جهانی را به خود اختصاص داده اند.

وی افزود: 50 هزار معلول در اســتان کردســتان تحت 
پوشش بهزیستی قرار گرفته اند.

مدیرکل بهزیســتی استان کردســتان با اشاره به اینکه 
مناسب سازی یکی از مطالبات برحق معلولین است، تصریح 
کرد: امیدواریم که این مهم در اســتان کردســتان با همت 

جمعی پیگیری شود.
وی حوزه اشــتغال و مســکن را دیگر مشــکل معلولین 
دانست و ادامه داد: این بحث سلیقه ای شده و در بسیاری از 

ادارات انجام نمی شود.
قریشــی با بیان اینکه 43 مرکز خدمات دهی به معلولین 
در استان وجود دارد، افزود: تعداد یک هزار و هفتصد معلول 

از خدمات این مراکز بهره مند هستند.
وی با ذکر اینکه معلولین اســتان در عرصه های مختلف 
نخبه و صاحب نام هستند، اظهار کرد: 300 دانشجو معلول 
کردستانی در مقاطع مختلف کارشناسی، کارشناسی ارشد 
و دکتری در حال تحصیل هستند که حمایت های مالی لازم 

از آنان انجام می شود.
مدیرکل بهزیستی استان کردستان با اعلام اینکه قهرمانان 
ورزشی معلول شایان توجهی در استان حضور دارند، تأکید کرد: 
ادامه فعالیت این افراد و یک هزار و 58 ورزشــکار معلول دیگر 

استان، نیازمند حمایت های مادی و معنوی است.
قریشــی دیگر عضو جامعه معلولین را قشــر سالمندان 
دانست و یادآور شد: امکانات و تجهیزات مناسبی در اختیار 
این افراد نیست، به همین خاطر می طلبد در راستای حفظ 

کرامت این افراد، تلاش شود.

خبــر

استاندار ایلام
اشتغال پایدار ملاک فاز دوم تسهیلات 

اشتغال زایی در استان است

سپهرغرب، گروه خبر: استاندار ایلام گفت: فاز دو 
تسهیلات اشتغال زایی با دقت در ایلام انجام شود و 

ملاک اشتغال پایدار باشد.
قاسم سلیمانی دشــتکی روز گذشته در جلسه کارگروه 
اشــتغال استان اظهار کرد: اشــتغال پایدار یعنی اینکه فرد 
جویای کار با اجرای این طرح توجیه دار صاحب یک شــغل 

واقعی شود و هم زمان بیمه وی نیز انجام گیرد.
وی گفت: در فاز دو تســهیلات اشتغال روستایی دیگر 
اشــتباهات فاز اول پذیرفتنی نیست و نبایست صرفاً به آمار 
و اعداد دلخوش کــرد، بلکه ملاک ما از اجرای این طرح ها 

فقط اشتغال پایدار است.
سلیمانی دشتکی عنوان کرد: اگر تمام کارهای ما در امر 
سرمایه گذاری منتج به اشتغال زایی پایدار نشود، یعنی هیچ 

کار خاصی انجام نداده ایم.
وی با اشــاره به اینکه در فاز دو تســهیلات اشتغال زایی 
نبایست دقت را فدای ســرعت کرد، گفت: بگذارید استان 
آخر بشــویم، اما آمارها واقعی باشد و منتج به اشتغال زایی 

حقیقی شود.
وی تصریــح کرد: طرح ها تا توجیه لازم و اشــتغال زایی 
پایدار نداشته باشند و تا توسط دستگاه و کارگروه تخصصی 
تأیید نشده باشــند، به هیچ وجهی توســط بانک ها تأیید 

نشوند.
اســتاندار ایلام گفت: در طرح های اشــتغال زایی ملاک 

صرفاً آمار و ارقام نیست، بلکه اشتغال پایدار مدنظر است.

معاون جهاد کشاورزی ایلام خبر داد
رشد 45 درصدی تولید عسل در ایلام

سپهرغرب، گروه خبر: معاون بهبود تولیدات دامی 
جهاد کشاورزی ایلام از رشد 45 درصدی تولید عسل 

در ایلام طی سال جاری خبر داد.
مجتبی شیرخانی اظهار کرد: شرایط آب و هوایی استان 
مستعد پرورش زنبور عسل بوده که طی سال های اخیر این 

مهم در استان رونق گرفته است.
وی گفت: بیش از یک هزار و 400 نفر در بخش پرورش 

زنبورعسل و تولید عسل مشغول به فعالیت هستند.
وی با اشــاره به اینکه در سال جاری نزدیک به 970 تن 
عسل در استان برداشت شده، گفت: این میزان تولید عسل 
در مقایســه با سال گذشته از رشــد 45 درصدی برخوردار 

است.
معاون بهبود تولیدات دامی ســازمان جهاد کشــاورزی 
ایــلام افزود: نزدیک به 104 هزار کندوی زنبور عســل در 

استان شناسایی شده است.

مدیر امور زراعت سازمان جهاد کشاورزی کردستان

608 هزار هکتار از اراضی کردستان 
زیر کشت پاییزه رفته است

گروه  ســپهرغرب، 
زراعت  امور  مدیر  خبر: 
کشاورزی  جهاد  سازمان 
حال  در  گفت:  کردستان 
هکتار  هزار   608 حاضر 
از اراضــی کشــاورزی 
کشت  زیر  کردســتان 

پاییزه رفته است.
احمــدی  محمدصالــح 
اظهــار کــرد: وزارت جهاد 

کشاورزی در ســال زراعی جاری کشت پاییزه محصولاتی 
ازجمله گندم، جو و کلزا در این اســتان را در ســطح 615 
هزار هکتار ابلاغ کرده که تاکنون بیش از 608 هزار هکتار 

آن زیر کشت رفته است.
وی در ادامه سخنان خود افزود: سهم گندم از این میزان 
ابلاغ 582 هزار هکتار، جو 25 هزار هکتار و بقیه نیز مربوط 

به دانه روغنی کلزا و ماشک است.
مدیر امور زراعت ســازمان جهاد کشاورزی کردستان در 
بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه 18 هزار و 225 
تن انواع بذر اصلاح شــده کشــاورزی برای استفاده مناسب 
کشــاورزان در کشت پاییزه این اســتان توزیع شده است، 
ادامه داد: این میزان بذر تهیه شــده برای اراضی زیر کشت 

رفته درنظر گرفته شده است.
احمــدی با بیان اینکه 17 هزار و 724 تن بذر گندم در 
اختیار کشاورزان قرار گرفته است، یادآور شد: از این میزان 
حدود 14 هزار و 606 تن مربوط به بذور گواهی شــده، دو 
هزار و 826 تن مربوط به بذور مادری و 291 تن نیز مربوط 

به بذور پرورشی است.
وی بیــان کرد: همچنین 534 تن انواع بذر جوی آبی و 
دیم تهیه و توزیع شده که شــامل حدود 12 درصد از بذر 

مورد نیاز چهار هزار و 700 تنی است.
مدیر امور زراعت ســازمان جهاد کشــاورزی کردستان 
در پایان ســخنان خــود گفت: 100 تن نخــود، 100 تن 
ســیب زمینی، 20 تن کلــزا و 44 تن نیز ماشــک از دیگر 
بذور تهیه شده توسط این نهاد جهت توزیع میان کشاورزان 

کردستانی بوده است.

خبــر

مهدهای کودک ایلام زیر پوشش طرح غربالگری اضطراب قرار می گیرند
امور  معاون  گروه خبر:  ســپهرغرب، 
توسعه پیشــگیری و درمان اعتیاد اداره 
با اشــاره به اجرای  کل بهزیستی ایلام 
طرح غربالگری اضطراب برای ســومین 
در  گفت:  اســتان،  این  در  متوالی  سال 
این طرح کودکان پنج و شــش ساله زیر 

پوشش قرار می گیرند.
فرمــان عزیزنیــا اظهار کــرد: این طرح 
امسال در شــماری از مهدهای کودک ایلام 
اجرا و پیش بینی می شــود 800 کودک زیر 

بگیرند. قرار  پوشش 

به  مشــکوک  کــودکان  شناســایی  وی 
اختــلال اضطــراب، ارجاع آنان بــه مراکز 
تخصصی جهت درمان و ارتقا آگاهی والدین 

را از اهداف اجرای این طرح برشمرد.
بــه گفته معــاون اداره کل بهزیســتی 
ایلام، بر اســاس بررســی های انجام گرفته 
دوران  اختــلالات  شــایع ترین  از  یکــی 
به طور معمول  اســت که  کودکی اضطراب 
تشخیص داده نشــده و کمتر مورد درمان 
قــرار می گیــرد و عاملــی بــرای شــروع 
بیماری هایــی نظیــر افســردگی و مصرف 

مواد مخدر در ســنین بالاتر می شود.
وی عدم تشــخیص اضطراب در کودکان 
را همچنیــن منجر به انجــام ندادن مطلوب 
اجتماعی،  رفتارهای  و  درســی  فعالیت های 
ترس مرضی و اختلال اضطرابی دانســت و 
افــزود: با اجرای این طرح کودکان مضطرب 
جهت مداخلات تخصصی به موقع شناســایی 

می شوند.
عزیزنیــا توضیــح داد: در ایــن زمینــه 
اجراکننــده طرح  کــودک  مهدهــای  بــه 
اطلاع رسانی شــده و با دعوت از خانواده ها 

به  تکمیل پرسشــنامه، کودکان مشکوک  و 
اضطراب شناســایی و برای انجام مشاوره به 

ارجاع می شوند. بهزیستی  مراکز مشاوره 
وی اضافه کــرد: به منظور اجرای مطلوب 
این طرح کارگاه آموزشــی دوروزه تشخیص 
و درمان اختلالات اضطــراب در کودکان با 
حضور کارشناسان اجراکننده از روز گذشته 

آغاز شده است.
11 هــزار کــودک در 300 مهد کودک 
شــهری و روستایی اســتان ایلام نگهداری 

می شوند.

با هدف ارزیابی خدمت رسانی به مردم

بازدید شبانه از سطح شهر سنندج
مردم از نبود نظارت ها گلایه دارند

سیاسی  معاون  خبر:  گروه  سپهرغرب، 
به صورت  کردســتان  اســتاندار  امنیتی 
از وضعیت شهر  نامحســوس  و  شــبانه 
سنندج بازدید کرد و از نزدیک در جریان 

خدمت رسانی به مردم قرار گرفت.
حســین خوش اقبال دوشنبه شب به همراه 
مدیرکل دفتر سیاســی استانداری کردستان از 
مناطق حاشــیه شهر سنندج، بیمارستان کوثر، 
یکی از ایستگاه های آتش نشانی و برخی مغازه ها 
بازدیــد کرد و با مــردم به بحــث و گفت وگو 

پرداخت.
در ایــن بازدید دوســاعته معاون سیاســی 
امنیتی اســتاندار کردســتان از نزدیک جویای 
وضعیــت زندگی و معیشــت مــردم از صنوف 
مختلــف به ویــژه دست فروشــان، رفتگــران، 

پزشکان، آتش نشانان، مغازه داران و غیره شد.

     گرانی بر قشر ضعیف جامعه فشار 
وارد کرده است

یکی از مغازه داران منطقه کانی کوزله شــهر 
ســنندج در گفت وگو با معاون استاندار گفت: 
گله مندی کنونی مردم از گرانی بوده و بســیار 

بر قشر ضعیف جامعه فشار می آید.
یکی از مشــتری های سوپرمارکتی در کانی 
کوزله نیز اظهار کرد: بنده خود شــاهد بوده ام 
که روی بعضی از محصولات برچســب جدیدی 
از قیمــت و تاریــخ انقضا قــرار داده و جنس 
تاریخ گذشــته را به مردم می فروشــند و جان 

مردم برای برخی مانند این افراد مهم نیست.
وی افــزود: انســان هر پســت و مقامی که 
داشته باشد، از دنیا خواهد رفت و تمام پست ها 
و صندلی ها را از دســت خواهد داد؛ اما خدمت 
به خلــق خدا و درنظر گرفتن مردم اســت که 

می تواند در روز قیامت به کمک آن ها بیاید.
یکی از شهروندان سنندجی نیز در مواجه با 
معاون استاندار کردستان عنوان کرد: شهرداری 
ســال های ســال اســت که تنهــا خیابان ها و 
محلات را لکه گیری کرده و توجهی به مســائل 

زیرساختی محلات شهر ندارد.
یکی از مردم حاضر در شهر که دارای شغل 
پیک موتوری بود نیز در حین این گفتگو ســر 
رســید و گفت: بنده از صبح تا شــب 10 هزار 
تومان کاسب می شوم که آن را هم اکنون برای 

خوراکی منزل خرج خواهم کرد.

     نابســامانی قیمــت دلار بر نان 
خشک و کارتن نیز تأثیرگذار است

نان خشــکی های محله عباس آبــاد نیز در 
گفت وگو با معاون استاندار گفتند: هشت تا 10 
خانواده با درآمد این مغازه شــکم خود را سیر 
می کنند؛ اما وضعیت معیشــتی بدی را سپری 

می کنند.
این قشــر گفتنــد: از صبــح اول وقت این 
لباس هــا را بر تــن داریم و تا نیمه های شــب 
مشــغول کار و جمع آوری نان خشک، کارتن و 

قوطی های آب میوه هستیم.
اشاره آن ها به تأثیر قیمت دلار بر قیمت نان 
خشک از قســمت تعجب برانگیز این گفت وگو 
بود که یکــی از آن ها گفت: از هفته گذشــته 
دلار نوســاناتی را باعث شــده، اما در این هفته 
همچنــان با افزایــش قیمــت دلار قیمت نان 

خشــک ثابت مانده و این نیز از سیاست دلالان 
شغل ما محسوب می شود.

در یکی دیگر از این بازدید ها معاون استاندار 
به دست فروشان میوه منطقه عباس آباد سنندج 
که مردم محل دور آتش آنجا جمع شده بودند، 
ســر زد و شــهروندی در گفت وگو بــا معاون 
اســتاندار گفت: بازار در خواب فرورفته و مردم 
به دلیل وجود مشکلات معیشتی، قادر به خرید 

کالا نیستند.
وی افزود: بیکاری بزرگ ترین مشــکل مردم 

بوده و بیشتر ضربه را به آن ها زده است.
یکی از شهروندان نیز اعلام کرد: بلوار دکتر 
حسینی که یکی از پرترددترین بلوار های سطح 
شهر است، فاقد پل عابر پیاده بوده و این مهم با 
جان مردم ســروکار دارد که می طلبد سریعاً در 

این باره تصمیم گیری شود.
یکــی از رفتگران خیابان های ســطح شــهر 
ســنندج نیز گفت: از ســاعت 10 شب تا شش 
صبح مشغول تمیز کردن خیابان ها بوده و روز ها 
استراحت خواهیم کرد و با این وجود تاکنون سه 
ماه حقوق و عیدی شهرداری را دریافت نکرده ایم.

     دخل وخرج باهم هم خوانی ندارند
معاون سیاسی امنیتی اســتاندار کردستان 
پایانه بزرگ سنندج را مقصد بعدی بازدید های 
ســرزده خود قرار دادنــد و به بحث و گفت وگو 
با شــرکت های تعاونی، مســافران و ناظر پایانه 

پرداختند.
یکی از مدیران شرکت تعاونی با بیان اینکه 
وضعیــت رانندگان و اتوبوس های مســافربری 
تعریفی ندارد، عنوان کرد: مســافر ها بسیار کم 
شــده اند و به همین دلیل دخل وخرج ماشین 

باهم همخوانی ندارد.
وی عنوان کــرد: یک اتوبــوس در ماه 10 
میلیون تومــان کار می کند، اما باید یک جفت 
لاستیک را هشت میلیون تومان خریداری کند.

یکی دیگــر از مدیران شــرکت های تعاونی 
با زبانــی کنایه آمیز به معاون اســتاندار گفت: 
وضعیت از این بهتر نمی شود که بلیت 55 هزار 
تومانــی تهران را 30 هزار تومان به مســافران 

فروخت.
وی افزود: وضعیت مســافران نیــز بد بوده 
و تــوان خرید بلیت 55 هــزار تومانی تهران را 
ندارند، اما افرادی برای مراجعه به دکتر مجبور 
به سفر هستند و کاری هم از ما ساخته نیست 
و مجبور به فروش بلیت زیر قیمت خواهیم شد.

یکی از مســافران حاضــر در پایانه که اهل 
اســلام آباد بود در گفت وگو با معاون اســتاندار 
عنوان کرد: ســنندج شهری بسیار خوب و زیبا 
بوده و ازنظر امنیت مشــکلی ندارد، اما مشکل 
معیشتی در کل کشــور گریبان گیر مردم شده 

است.
یکی از رانندگان اتوبــوس نیز گفت: درآمد 
مردم به تومان است، اما به دلار خرید می کنند؛ 

زیرا افزایــش قیمت دلار بــر همه محصولات 
تأثیرگذار بود و بسیاری از اتوبوس داران به فکر 

فروش ماشین های خود هستند.

     امکانات آتش نشــانی ســنندج 
فرسوده است

فرمانده یکی از ایســتگاه های آتش نشــانی 
ســنندج در گفت وگو با معاون سیاسی امنیتی 
استاندار کردستان عنوان کرد: وسایل و امکانات 
آتش نشــانی بســیار ضعیف بوده و کند عمل 
می کند، زیرا این ماشــین ها از ســه دهه پیش 

به روزرسانی نشده اند.
وی بــا بیان اینکــه نبود امکانات ســرعت 
کار آتش نشــانان را کم کرده اســت، گفت: در 
آتش نشــانی شــهر ســنندج تنها یک بالابر به 
اندازه ســه طبقه ســاختمان وجود دارد و اگر 
طبقه چهارم یا پنجم ســاختمانی آتش بگیرد، 
امکانــات جوابگوی نیرو ها بــرای اطفای حریق 

نیست.
فرمانده ایســتگاه با اشاره به اینکه در حوزه 
زیر نظر ما درصورت تماس با آتش نشــانی زیر 
پنج دقیقه در محل حاضر خواهیم شــد، گفت: 
بسیاری از نیرو های ما آموزش های تخصصی را 
ندیده و تنها از روی شــجاعت و تجربه بسیاری 
از کار ها را انجام می دهنــد که این خود نوعی 

حماقت است.
در پایان تعدادی از نیرو های این ایســتگاه 
با بیان اینکه ســه ماه حقوق دریافت نکرده اند، 
گفتنــد: عدم دریافت حقوق روی تعهد ما تأثیر 
نمی گــذارد و اگر اتفاقــی رخ بدهد، همه ما از 
جان مایه می گذاریم؛ امــا دلخوش به دریافت 

حق الزحمه هستیم.
خوش اقبال در دیگر بازدید های سرزده خود 
به بیمارســتان کوثر سر زد و از نزدیک با نحوه 
فعالیت بیمارستان آشنا شده و با مردم در مورد 
نحوه خدمات بیمارستان به گفت وگو پرداخت.

معاون سیاسی امنیتی استاندار کردستان و 
مدیرکل دفتر سیاســی استانداری پس از ورود 
به بیمارستان کوثر با استقبال مدیر بیمارستان 
و ســوپروایزر شیفت مواجه شده که بخش های 
مختلف این بیمارســتان و نحوه فعالیت آن را 

تشریح کردند.
یکی از پزشکان مســتقر در این بیمارستان 
که اهــل تهران نیز بــود در گفت وگو با معاون 
اســتاندار پس از شــرح خلاصــه ای از فعالیت 
خود، گفت: جاده های استان کردستان وضعیت 
خوبــی ندارند و بیمارانی که بــر اثر تصادف به 
بیمارستان مراجعه می کنند، از وضعیت خوبی 

برخوردار نیستند.
یکی از شهروندان حاضر در بخش نیز خطاب 
به معاون اســتاندار گفت: وضعیت رسیدگی به 
بیمار ها در این بیمارســتان بسیار مطلوب است 
و احترام خوبی بــرای بیماران و همراهان آنان 

قائل می شوند.
مسئول داروخانه بیمارستان کوثر نیز با بیان 
اینکه اقلام دارویی بیش از نیاز کنونی بیماران 
وجود دارد، گفت: تمام تلاشمان را برای تأمین 
داروی بیماران انجام خواهیم داد و بســیاری از 
بیمارستان  داروخانه  داروخانه های سطح شهر، 
توحید و بعثت نیز درصورت نبود یا نیاز دارویی، 

به این بیمارستان مراجعه می کنند.

رویش طلای سرخ در عروس زاگرس

محصولی که نیازمند حمایت است
ســپهرغرب، گروه خبر: شرایط آب و 
هوایی اســتان ایلام باعث رونق کشــت 
این منطقه شده و طبق اعلام  زعفران در 
اراضی  از  هکتار   36 تاکنون  مســئولان، 
اســتان به کشت طلای ســرخ اختصاص 

یافته است.
معمولاً با شــنیدن نام زعفــران ذهن ها به 
ســمت اســتان هایی نظیر خراســان شمالی و 
جنوبــی می رود، ولــی امروزه کشــت زعفران 
به عنوان یکی از راهکارهای اقتصاد مقاومتی در 

مناطق دیگر کشور نیز رونق گرفته است.
به گفته مســئولان کشاورزی استان ایلام با 
توجه به شرایط آب و هوایی استان، بیش از 36 
هکتار اراضی مناطق شــمالی استان به ویژه در 
منطقه کارزان، به این محصول اختصاص یافته 

است.

     اســتقبال کشــاورزان از کشت 
زعفران

جواد یاری یکی از کشــاورزان بخش کارزان 
گفــت: زمین هــای این منطقه قبلًا به کشــت 
غلات، گندم و جو اختصاص داشــت، اما چون 
ســنتی و به صورت دیم بودند، برداشت خوبی 

نداشتند.
وی اضافه کرد: به فکر کاشــت یک محصول 
با کیفیت تر هم ازنظر اقتصادی و هم ازنظر آب 
و هوایی افتادیم که کشاورزان بخش کارزان از 

کشت زعفران استقبال خوبی کردند.
یاری افزود: هم اکنون کشت این محصول در 
شهرستان به خوبی جواب داده و علاوه بر کسب 
درآمد، باعث شده یکی از محصولات با کیفیت 

در این منطقه تولید  شود.

     مشکلات بر ســر راه کشاورزان 
زعفران

در کنار رونق کشــت زعفران، کشــاورزانی 
که برای کشــت ایــن محصول از تســهیلات 
بودنــد،  کــرده  اســتفاده  خوداشــتغالی 

درخواست هایی هم داشتند.
رضا توســلی از زعفران کاران منطقه گفت: 
از مســئولان تقاضامندیم که پرداخت یارانه و 
یا مدت بازپرداخت تســهیلات خوداشتغالی را 
بیشــتر کنند، چون این کشــت زعفران هنوز 

جوابگوی پرداخت وام ها نیست.
وی افــزود: توســعه و ترویج این کشــت و 
همچنین حمایت از کشــاورزان می تواند علاوه 
بر کسب درآمد، نقش مهمی در اشتغال پایدار 

برای جوانان این منطقه ایفا کند.

     برنامه های جهاد کشاورزی برای 
حمایت از کشت زعفران

رئیس ســازمان جهاد کشاورزی ایلام اظهار 
کرد: در کشت زعفران هزینه آن فقط مربوط به 
سال اول است و در سال های بعد هزینه کشت 

ندارد؛ چــون گیاه زعفران دائمی و چندســاله 
اســت و برای مدت زمان حداقل پنج الی هفت 

سال در داخل زمین باقی می ماند.
سیدتراب میری افزود: عمده این سطح زیر 
کشت زعفران در شهرستان سیروان است و نیاز 
کــم زعفران به آبیاری، یکی دیگر از مزیت های 
مهم برای رونق کشــت این محصول در استان 

است.
میــری اظهار کــرد: بیــش از 36 هکتار از 
عرصه های مختلف شهرستان شمالی استان به 

محصول زعفران اختصاص داده شده است.
رئیس ســازمان جهاد کشاورزی ایلام افزود: 
تاکنون در حــدود 100 کیلوگرم از این مزارع 

استان زعفران استحصال شده است.
وی ادامه داد: ســازمان جهاد کشــاورزی 
نیز برای توســعه این کشت برنامه هایی دارد، 
اولین اقدام سازمان می تواند کمک در تأمین 
زعفران  زارعین کشــت  برای  یارانــه ای  پیاز 

باشد.
میری افزود: علاوه بر این، جهاد کشــاورزی 
اســتان نســبت به معرفــی افراد بــرای اخذ 
تســهیلات ارزان قیمــت به بانــک و همچنین 
واگذاری عرصه های مســتعد به افراد علاقه مند 

برای توسعه این کشت، اقدام می کند.
وی بیان کرد: موقعیــت منحصربه فرد برای 
کشت طلای سرخ در استان، پای سرمایه گذاران 
خراسانی را جهت کشت این محصول پربازده به 

منطقه بازکرده است.

     امرارمعاش 60 هزار خانواده ایلامی 
از طریق کشاورزی

رئیس ســازمان جهــاد کشــاورزی ایلام با 
اشاره به مســئله کم آبی در استان، گفت: یکی 
از مهم ترین برنامه های جهاد کشاورزی رفتن به 
سمت تغییر الگوی کشت در استان و حمایت از 
محصولاتی نظیر زعفران، گیاهان دارویی، کلزا، 

چغندرقند و...است.
وی افــزود: ســالانه یک میلیون تــن انواع 
محصولات کشــاورزی در اســتان ایلام تولید 
می شــود که بیش از 60 هزار خانوار اســتان از 
بنابراین  امرارمعاش می کنند؛  طریق کشاورزی 
ظرفیت هــای کشــاورزی در اســتان فرصتی 
بی نظیر برای اشــتغال در بین جوانان اســتان 

است.
وی افــزود: در آینــده ای نزدیــک میــزان 
زمین هــای آبی بخش کشــاورزی اســتان به 
200 هزار هکتار خواهد رســید که این فرصتی 
بی نظیــر برای رونق کشــت انــواع محصولات 

کشاورزی است.
میری توســعه باغات را از دیگر برنامه های 
مهم جهاد کشاورزی استان عنوان کرد و گفت: 
هم اکنون برای توســعه هریــک از بخش های 
کشــاورزی اســتان، به متقاضیان تســهیلات 

پرداخت می شود.


